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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Abit Dundar (FP) och vice ordföranden Eva Fagerhem 

(S) utsågs att justera dagens protokoll. Justering sker 18 mars 2014. 
 
Anmäldes att protokollet från sammanträdet 30 januari 2014 

justerades 4 februari 2014. 
 
Dagordningen godkändes. 
_________________ 
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§ 2   

Medborgarförslag Trekantens dag 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnar 
medborgarförslaget till förvaltningen för beredning. 
 
Ärendet 
Inkommet medborgarförslag 7 februari 2014. 
Dnr 60-2014-1.2.4 
_________________ 
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§ 3   

Enheternas kvalitetsgarantier 2014 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner enheternas  
kvalitetsgarantier för 2014. 
 
Ärendet 
Kvalitetsgarantierna ger information om vilken service medborgarna 
kan förvänta sig. Förvaltningens enheter har tagit fram dem med 
utgångspunkt från åtagandena i enheternas verksamhetsplaner för 
2014. Garantierna visar enhetens verksamhetsidé, åtaganden, 
arbetssätt och rutiner för att hantera synpunkter och klagomål. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 31 januari 2014. 
Dnr 483-2013-1.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_________________ 
 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll
13 mars 2014

Blad 5

 

  

§ 4   

Kartläggning av hälso- och sjukvårdsinsatser - 
kvalitetsindikatorer i särskilda boendeformer för äldre 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner rapporten och 
lägger den till handlingarna. 
 
Ärendet 
Äldreförvaltningen har tagit fram en gemensam modell för 
inrapportering av hälso- och sjukvårdsindikatorer vid samtliga 
boendeenheter som drivs i kommunal regi samt de som drivs på 
entreprenad. Syftet är att alla enheter ska rapportera och följas upp på 
ett likartat sätt. De parametrar som undersökts är näringsintag, hud 
och fall/fallolyckor, läkemedelsgenomgångar, inkontinens, 
förflyttningshjälpmedel, skydds- och begränsningsåtgärder och vissa 
övriga hälso- och sjukvårdsbehov.  
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 18 februari 2014. 
Dnr 68-2014-1.2.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_________________ 
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§ 5   

Sjukfrånvaro 
Svar på skrivelse från (S), (MP) och (V) 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
redovisning som svar på skrivelsen. 
 
Ärendet 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet med stöd av Miljöpartiet begärde i 
en skrivelse att förvaltningen skulle göra en utredning om hur 
sjuktalen ändrats under 2013. Förvaltningen redovisade att 
sjukfrånvaron ökat för samtliga efterfrågade grupper, undantaget 
hemtjänsten där sjukfrånvaron i stället minskat. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 3 februari 2014. 
Dnr 44-2014-1.2.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_________________ 
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§ 6   

Strategi mot hemlöshet i Stockholms stad 2014-2019 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 
kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 
Socialförvaltningen har tagit fram en strategi för stadens arbete mot 
hemlöshet. Förvaltningen anser att mycket av det som sägs i strategin 
redan tillämpas i arbetet mot hemlöshet. Det som framför allt behöver 
göras framöver är att bygga olika former av långvariga boenden för 
hemlösa med olika typer av komplex problematik, såsom missbruk 
och psykiska problem eller missbruk och begynnande demens.  

Förvaltningen har invändningar mot den föreslagna regeln om bistånd 
till boende i minst sex månader, eftersom den skulle kunna innebära 
nackdelar för den det gäller.  

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 18 februari 2014. 
Dnr 565-2013-1.5.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Abit Dundar m.fl. (FP), Johan Nilsson m.fl. (M) och Hans Tjernström 
(C) anmälde ett särskilt uttalande. 

”Nämnden välkomnar ett så viktigt dokument för arbetet mot 
hemlöshet. Detta arbete visar att Stockholm har höga ambitioner att 
minska hemlösheten. De kartläggningar som socialförvaltningen 
genomför vartannat år visar också att antalet hemlösa har minskat. 
Det är glädjande att socialnämnden har valt att ta fram en 
hemlöshetsstrategi som kommer att gälla i fem år. Det kommer 
innebära att stadens arbete mot hemlöshet får en långsiktig och 
målmedveten strategi. De övergripande målen i strategin kommer att 
skapa enhetlighet för arbetet i stadsdelarna och hemlöshetsstrategin 
blir dessutom ett stöd på vägen mot ett mer evidensbaserat arbete mot 
hemlöshet. Det är också positivt att strategin särskilt fokuserar på 
utsatta grupper såsom barnfamiljer och vuxna.” 
 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 6 
 
Särskilt uttalande 
Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka Tenezakis (V) med stöd av 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
”Vi instämmer i strategins grundtanke om att komma bort från 
kortsiktiga placeringar från dygn till dygn eller vecka till vecka och 
istället erbjuda de hemlösa mer långsiktiga placeringar. Vi anser dock 
att strategin kunde innehålla tydliga målsättningar om att staden inte 
ska ha några hemlösa liksom att inte vräka barn. 

Förslaget har dock inte berört frågan om hur den bostadspolitik som 
bedrivs av den nuvarande politiska majoriteten i Stockholms stad 
påverkar möjligheterna att hitta de stadigvarande boenden som 
strategin talar om. Vi menar att omvandlingar av hyresrätter till 
bostadsrätter, lyxiga upprustningar av äldre hyreslägenheter liksom 
det faktum att flertalet av de nybyggda bostäderna är bostadsrätter 
både försvårar för utsatta grupper att ta sig in på bostadsmarknaden 
liksom att behålla sina eventuella lägenheter. 

Med andra ord så kräver en seriös satsning mot hemlöshet en radikal 
omvandling av den nuvarande bostadspolitiken så att flertalet av de 
lägenheter som byggs framöver blir hyresrätter, framför allt billiga 
hyresrätter.” 

_________________ 
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§ 7   

Fossilbränsleoberoende organisation 2030 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 
kommunstyrelsen  
 
Ärendet 
En rapport om Stockholm stad som fossilbränsleoberoende 
organisation 2030 har kommit till stadsdelsnämnden för synpunkter. 
Merparten av de förslag som presenteras har en tydlig koppling till 
stadens miljöprogram. Miljöprogrammet bör därför revideras med 
fokus på fossilbränsleaspekten inom dessa områden.  

Förvaltningen ställer sig i stort positiv till de föreslagna åtgärderna.  
I rapporten föreslås att staden vid upphandlingar kan efterfråga 
information om fossila bränslen använts. Förvaltningen anser att det är 
ett bra förslag och att det på så sätt kan skapas en efterfrågan och i 
förlängningen kunna leda till krav på ”fossilbränsledeklaration” av 
varor och tjänster. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 19 februari 2014. 
Dnr 592-2013-1.5.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_________________ 
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§ 8   

Ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt 
kontroll av receptfria läkemedel 
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 
kommunstyrelsen.  
 
Ärendet 
I ett förslag till ändrade riktlinjer för tobaks- och folkölstillsynen samt 
kontroll av receptfria läkemedel ingår införande av kontrollköp, 
ändringar runt informationsträffar samt en höjd tillsynsavgift. 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 26 februari 2014. 
Dnr 564-2013-1.5.1 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_________________ 
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§ 9   

Plansamråd för kvarteret Skattsedeln, Hägerstensåsen 
Yttrande till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen till 
stadsbyggnadskontoret. 
 
Ärendet 
Ett förslag på detaljplan för kvarteret Skattsedeln på Hägerstensåsen 
har inkommit till stadsdelsnämnden på remiss. Detaljplanens syfte är 
att göra det möjligt att uppföra ca 200 bostäder inklusive 
parkeringsgarage, lokaler för verksamheter och förskola på den västra 
sidan av Hägerstensåsen.  

Förvaltningen anser att placeringen av ett av de föreslagna husen 
kommer att ta en yta i anspråk som idag används av skolbarn i 
Hägerstensåsens skola. En viss upprustning av skolgården bör därför 
genomföras som en ersättning för att barnens lekmiljö i naturmarken 
minskar.  

Två fördröjningsmagasin för dagvatten föreslås på parkmark. 
Förvaltningen har ingen erfarenhet av eller kompetens för att sköta 
den sortens anläggningar och anser därför att drift och underhåll av 
fördröjningsmagasinen bäst sköts av Stockholm Vatten AB.  

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 19 februari 2014. 
Dnr 85-2014-1.5.3 
 
Förslag till beslut 
Abit Dundar m.fl. (FP), Johan Nilsson m.fl. (M) och Hans Tjernström 
(C) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 
förslag. 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) lade fram 
ett förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det.  

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det.  

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

    Forts. nästa sida 
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Forts. § 9 
 
Reservation 
Eva Fagerhem m.fl. (S) och Carita Stenbacka Tenezakis (V) 
reserverade sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

”Att nämnden som svar på remissen beslutar att inte godkänna 
detaljplanen för kvarteret Skattsedeln samt att därutöver anföra 
följande: 

Vi ser inte lika positivt som förvaltningen på den föreslagna 
bebyggelsen, och tror inte heller att de grönkompensationsåtgärder 
som föreslås är tillräckliga. Vår inställning är att det i första hand är 
redan exploaterad mark, till exempel före detta industrimark, som ska 
tas i anspråk för nya bostäder och annan ny bebyggelse.  

Naturmiljön i det aktuella området på Hägerstensåsen är enligt 
landskapsanalysen klassad som mycket värdefull. Enligt den 
ekhabitatanalys som gjorts genomkorsas västra delen av planområdet 
av ett samband med viss betydelse för eklevande arter. Vi ställer oss 
tveksamma till om det med föreslagen byggnation går att bevara 
tillräckligt mycket naturmark för att säkra habitatet för eklevande 
arter. 

Vi ser även flera allvarliga problem med att bygga hus på de 
föreslagna platserna. Hällsluttningen närmast skolbyggnaden där det 
föreslås byggas ett trekantshus med 4–7 våningar, används i dag i stor 
utsträckning av skolbarnen på Hägerstensåsens skola. Hällsluttningen 
är den enda naturmarken i anslutning till skolgården, och används 
mycket av mellanstadieeleverna på rasterna. Skolgården har tidigare 
beskurits i flera omgångar, bland annat har skolgården norr om 
skolbyggnaden gjorts om till förskolegård. Med fyrahundra barn på 
skolan finns ett stort behov av ytor för fri lek, också för större barn. 

I en barnkonsekvensanalys som genomfördes för stadsdelen på 
uppdrag av Hefab och stadsbyggnadskontoret i november 2012 drogs 
slutsatsen att man inte bör bygga det östra punkthuset i kvarteret 
Skattsedeln eftersom det innebär ett intrång på en plats som idag 
nyttjas av många barn. 

Det nya förslaget till detaljplan har nu anpassats så att ungefär halva 
den aktuella lekytan sparas. Trots denna förändring kvarstår våra 
argument mot det planerade punkthuset närmast skolan. Vad gäller de 
övriga två punkthusen i norra delen av kv. Skattsedeln föreslår vi att 
antalet våningar/hus blir högst 6. 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 9 

Hägerstensåsen bör få se ut som en ås även i framtiden. Av den 
anledning säger vi nej till stora suterränghus i åsens sluttningar som 
’planar ut’ åsen för ögat. De karaktäristiska lamellhusen längs åsen 
hamnar helt i skymundan. Om alla hus som finns i förslaget skulle 
byggas skulle även mycket av den fina synliga berghällen vid den här 
delen av åsen sprängas bort. Huset närmast tunnelbanan i området 
Växeln-Banken är också för stort både i omfång och höjd i 
förhållande till närliggande bebyggelse.” 
 
Reservation 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag. 

”Att överlämna följande text som remissyttrande till 
stadsbyggnadskontoret. 

Miljöpartiet ställer sig positivt till bebyggelse av bostäder nära 
kollektivtrafik. Med närhet till tunnelbanan behövs färre 
parkeringsplatser. Det är också positivt att förslaget innebär att det 
byggs hyresrätter. Vi föreslår att de byggs små och till en skälig hyra 
så att ungdomar, studenter och pensionärer har möjlighet att bo här. 

Det vi ser allvarligt på är att medborgardialoger uteblir i ett 
alliansstyrt Stockholm och att det ännu en gång är byggherren som 
föreslår var i Stockholm det ska byggas. Med en verklig dialog skulle 
kanske inte boende i detta område behöva oroa sig för att allt deras 
ljusinsläpp eller kära grönområden ska tas ifrån dem. I en riktig 
medborgardialog skulle medborgarna känna sig tagna på allvar. Det är 
bekymmersamt med så kallade samrådsmöten där medborgarna är 
upprörda, besvikna och uppgivna, och inte känner att deras frågor och 
synpunkter blir tagna på allvar, det tjänar ingen instans på.  Det är 
särskilt viktigt i ärenden som detta, då bebyggelse föreslås tätt inpå 
befintliga bostäder. 

Det byggs mycket i stadsdelen Hägersten-Liljeholmen och 
människorna som bor här och människorna som flyttar in behöver 
natur att vistas i för att må bra. Miljöpartiet vill i allra första hand 
bygga på redan exploaterad mark och bevara natur- och parkmark, 
vilket inte är fallet i förslaget. Grönkompensationen för området måste 
bestå i ren natur och grönska och inte stanna vid upprustningar av 
redan befintliga parklekar och skolgårdar. Det säger sig självt att det 
inte går att ersätta barnens naturliga och välanvända lekkulle med en 
klätterställning på en skolgård. Eftersom förslaget innehåller en 
förskola bör så mycket som möjligt av natur- och parkmark bevaras 
för barns lek. Det är även viktigt att djuren och naturens stråk och 
spridningsvägar inte skärs av ny bebyggelse.               Forts. nästa sida 
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Forts. § 9 

Om stadsbyggnadsnämnden skulle godkänna det befintliga förslaget 
om nya bostäder i kvarteret Skattsedeln m.m. i stadsdelen 
Hägerstensåsen ska följande gälla:  

- Grönytor som tas i anspråk ska ersättas med grönytor med 
likvärdig ekologisk och rekreativ funktion. 

- Tillgänglighetsfrågorna ska vara prioriterade.  

- Energianvändningen ska inte överskrida den som gäller för 
passivhus. 

- Parkeringstalet ska inte vara högre än 0,3 per lägenhet.” 

_________________ 
 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll
13 mars 2014

Blad 15

 

  

§ 10   

Serveringstillstånd för restaurang The Black Swan 
Yttrande till socialnämnden 

Beslut 
1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd anser att Sagogrynet AB 

kan få tillstånd att få servera alkohol till allmänheten vid 
restaurang The Black Swan.  

 
2. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det som svar på remissen till socialnämnden.   
 
3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Sagogrynet AB ansöker om tillstånd för alkoholservering vid 
restaurang The Black Swan, Sjövikskajen 22-26. Sökande avser att 
servera spritdrycker, starköl, vin och andra jästa alkoholdrycker till 
allmänheten med serveringstid klockan 11:00 – 01:00 måndag till 
söndag samt för uteservering klockan 11:00 – 22:00. Förvaltningen 
har inget att invända mot att serveringstillstånd meddelas enligt 
ansökan. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 20 februari 2014. 
Dnr 64-2014-1.5.2  
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
_________________ 
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§ 11   

Enheternas verksamhetsplaner 2014 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Enheternas verksamhetsplaner har tagits fram utifrån nämndens mål, 
indikatorer och aktiviteter samt i dialog med medarbetare och brukare. 
Enheterna beskriver åtaganden, arbetssätt, metoder för uppföljning 
samt ekonomiska ramar. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 21 februari 2014. 
Dnr 483-2013-1.1 
 
Särskilt uttalande 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
”Bra, god och nyttig mat i en trivsam miljö som lockar till att vilja äta 
är en viktig faktor för bra kvalitet inom äldreomsorgen. Inga äldre 
borde normalt bli undernärda i stadsdelens äldreboenden. Lågt BMI är 
ett genomgående problem inom Stockholms äldreomsorg. Att skapa 
måltider som ger en positiv och lustfylld atmosfär för de äldre är ett 
genomgående uppdrag för stadens enheter. Om de äldre får i sig bra 
med näring kommer livskvaliteten öka samtidigt som fallskador och 
trycksår kan minska. Miljöpartiet vill införa det specifika och 
uppföljningsbara målet att minst 40 procent av livsmedlen som under 
året serveras i äldreomsorgen ska vara ekologiskt framställda. 

För de äldre på våra äldreboenden vore det bra om garantier för 
tillgång till kultur kunde tas fram. Kultur är ju en omistlig del av 
människans behov. Kultur för olika smak ska vara en naturlig del av 
vardagen för de äldre. Det ska finnas möjlighet att själv kunna delta i 
olika kulturella aktiviteter. För de som bor hemma bör information om 
olika kulturaktiviteter och information om hur man kan ta sig till de 
olika evenemangen vara lättillgänglig. 

Andra delar som är förutsättningar för en bra äldreomsorg är att 
personalen mår bra och har få sjukdagar. För att hög kvalitet ska 
kunna nås krävs att personalen känner sig prioriterad. Bra lön, vettiga 
arbetstider, gratis motionskort för alla som arbetar inom 
äldreomsorgen skulle bidra. Möjlighet till fortbildning inom till 
exempel språk, kultur, hälsa med mera är annat som gynnar 
äldreomsorgen.” 
_________________ 
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§ 12   

Enheternas verksamhetsberättelser 2013 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
I verksamhetsberättelserna beskriver enheterna uppfyllelsen av 
åtaganden och arbetssätt samt identifierade utvecklingsområden inom 
verksamheten. Enheterna bedöms i huvudsak ha uppfyllt sina 
åtaganden för 2013. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 18 februari 2014. 
Dnr 553-2013-1.2.1 
 
Särskilt uttalande 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
”Anställda utför ett fantastiskt arbete inom äldreomsorgen och 
förskolan i stadsdelen. Vi är övertygade om att med mer resurser 
skulle kvaliteten inom omsorgsverksamheterna öka, samtidigt som 
personalen skulle ges bättre förutsättningar att nå de mål Staden sätter 
för verksamheterna.” 
_________________ 
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§ 13   

Patientsäkerhetsberättelser 2013 
För äldreomsorgens och socialpsykiatrins särskilda boenden 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Verksamhetscheferna för hälso- och sjukvården har utarbetat en 
patientsäkerhetsberättelse för 2013 samt mål och strategier för 2014. 
Patientsäkerhetsberättelsen omfattar bland annat redovisning av 
inträffade avvikelser och omfattningen av gjorda riskbedömningar 
under 2013. 
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 18 februari 2014. 
Dnr 67-2014-1.2.1 
_________________ 
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§ 14   

Verksamhetsuppföljningar inom äldreomsorg 2013  
egen regi 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljningar av hemtjänst, vård- och omsorgsboenden, 
servicehus och dagverksamheter i egen regi har genomförts under 
2013 enligt den stadsgemensamma uppföljningsmallen. Resultatet 
visar att enheterna har rutiner inom alla områden. Alla enheter möter 
ställda krav.  
  
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 19 februari 2014. 
Dnr 69-2014-1.2.1 
_________________ 
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§ 15   

Verksamhetsuppföljningar inom äldreomsorgen 2013  
entreprenad och privat regi med ramavtal 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljningar har genomförts av vård- och 
omsorgsboenden på entreprenad och i privat regi med ramavtal under 
2013. Resultatet av uppföljningarna visar att enheterna har rutiner 
inom alla områden. Alla granskade boenden bedöms möta ställda 
krav.  
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 19 februari 2014. 
Dnr 70-2014-1.2.1 
_________________ 
 



 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll
13 mars 2014

Blad 21

 

  

§ 16   

Verksamhetsuppföljningar inom äldreomsorgen 2013  
kundval inom hemtjänst 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljningar har genomförts av privata utförare inom 
kundvalsmodellen för hemtjänst, enligt den stadsgemensamma 
uppföljningsmallen. Följande verksamheter har följts upp: 
Attendo care AB, Humana hemtjänst, Chispa HB,  
FSB finsk hemtjänst, Hemstyrkan i Stockholm AB, Legevisitten AB, 
Vantörs hemtjänst, Bonitas AB och AAAMedigrupp AB.  
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 
ett tjänsteutlåtande från 19 februari 2014. 
Dnr 71-2014-1.2.1 
_________________ 
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§ 17   

Snötippning i Vinterviken 
Svar på skrivelse från Trafik- och renhållningsnämnden 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes Trafik- och renhållningens svar på skrivelse från 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd om snötippning i 
Vinterviken. Dnr 289-2013-3.2 
 
Särskilt uttalande 
Eva Fagerhem m.fl. (S), Carita Stenbacka Tenezakis (V) med stöd av 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
 
”2013-10-25 skickade en enig stadsdelsnämnd för andra gången en 
skrivelse till Trafik- och renhållningsnämnden med begäran om att 
Vinterviken fredas från snötippning från och med vintern 2013/2014 
samt att möjligheter skapas för att ersätta Vinterviken med den tomma 
ytan i Västberga som snötipp. 

I Trafik- och renhållningsnämndens svar från 2013-12-19,som också 
är ett svar på en skrivelse från Malte Sigemalm (S) där han föreslår ett 
införande av ett maximalt antal transporter av snö till Vinterviken, ges 
inga konkreta löften i frågan. Trafikkontoret säger i svaret att en 
utredning pågår och att en strategi kommer att tas fram. Det är dock 
oklart när.  

Man kan konstatera att Stockholm idag saknar en långsiktig strategi 
för att ta om hand de stora snömassor som normalt uppstår vintertid. 
Detta trots de problem som snöupplag skapar för boende och 
parkbesökare.  

Varianter av snösmältningsanläggningar finns och används i både 
Helsingfors och Oslo. En anläggning skulle vara ett välkommet 
tillskott när det gäller stadens hantering av snömassor. Speciellt nu när 
staden växer och möjliga lägen för tippning av snö successivt 
försvinner för byggnation av nya bostäder. Trafiknämndens svar visar 
att man inte tar detta problem på tillräckligt stort allvar vilket vi bara 
kan beklaga.” 
_________________ 
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§ 18   

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av 
pensionärsrådets synpunkter och lägger protokollet till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från pensionärsrådets möte 11 mars 2014. 
_________________ 
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§ 19   

Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd har tagit del av synpunkterna 
från rådet för funktionshinderfrågor och lägger protokollet till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 6 mars 2014. 
_________________ 
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§ 20   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet  
till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från förvaltningsgruppen 4 mars 2014. 
_________________ 
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§ 21   

Förteckning över inkomna skrivelser 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger anmälan till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Följande skrivelser anmäldes till stadsdelsnämnden: 
 
Vanvettigt förbud för cyklister vid Trekanten 
(rubricerat som medborgarförslag) 
Inkom 29 januari 2014, dnr 40-2014-1.2.3 
Översänt till trafikkontoret 
 
Förslag om att tillsätta en arbetsgrupp för att utveckla den  
lokala demokratin 
(rubricerat som medborgarförslag) 
Inkom 31 januari 2014, dnr 46-2014-1.2.3 
 
Synpunkter på skolbygge vid sjön Trekanten  
Inkom 17 februari 2014, dnr 84-2014-1.2.3 
Översänt till stadsbyggnadskontoret 
_________________ 
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§ 22   

Anmälan av tjänstemannabeslut 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger sammanställningen av 
tjänstemannabeslut till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes tjänstemannabeslut fattade enligt delegationsordningen. 
Dnr 20-2014-1.1. 
_________________ 
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§ 23   

Nämndens och förvaltningens frågor 

Skrivelse för beredning om satsning på pantrör 
Abit Dundar m.fl. (FP), Johan Nilsson m.fl. (M) och Hans Tjernström 
(C) lade fram en skrivelse med förslag att förvaltningen 
sammanställer erfarenheter av försöket med pantrör och återkommer 
med förslag om hur verksamheten kan permanentas i stadsdelens 
parker. Dnr 149-2014-3.2 
 
Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
_________________ 
 
 
Skrivelse för beredning om hundbajs 
Abit Dundar m.fl. (FP), Johan Nilsson m.fl. (M) och Hans Tjernström 
(C) lade fram en skrivelse med förslag att göra stadsdelen renare och 
trevligare genom att öka möjligheterna för hundägare att slänga 
hundbajspåsar. Dnr 148-2014-3.2 
 
Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
_________________ 
 
 
Skrivelse för beredning om giftfri förskola 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram en skrivelse med förslag att 
verka för en giftfri förskola. Dnr 147-2014-1.2.1 
 
Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd överlämnade skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
_________________ 
 
 
Kastanjens förskola 
Jessica Jormtun (MP) frågade om Kastanjens förskola öppnat. Yvonne 
Goldberg svarade att förskolan öppnat och att förvaltningen 
återkommer framöver med en inbjudan till verksamhetsbesök. 

Forts. nästa sida 
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Forts. § 23 
 
Radiusgården 
Eva Fagerhem (S) ställde frågor om Stadsmissionens ungdomsgård. 
Ingrid Widebäck svarade att öppettiderna ändrats och att fler 
ungdomar besöker ungdomsgården. 
 

 
Stadsdelsdirektörens information 

Månadsrapport 
Lars Wennberg informerade och besvarade frågor om 
månadsrapporten för februari 2014. Dnr 86-2014-1.2.1 
 
Balanslista 
Anmäldes balanslista över inkomna skrivelser från nämnden 2014. 
  
Rapporter för kännedom i pärm 
- Fördelning av medel för utveckling och utökning av arbetet med 

sociala insatsgrupper för unga vuxna 19 – 29 år 
§ 5 Socialnämnden 4 februari 2014 

 
- Avrapportering av förvaltningens insatser mot cannabis, år 2013 

§ 6 Socialnämnden 4 februari 2014 
 
- Fördelning av medel till pilotprojekt för utveckling av samverkan 

mellan skola och socialtjänst 
§ 7 Socialnämnden 4 februari 2014 

 
- Funktionshinderinspektörernas årsrapport år 2013 

§ 8 Socialnämnden 4 februari 2014 
 
- Lägesrapport 1 från projekt SkolFam § 11 Socialnämnden 4 

februari 2014 
 
- Avvikelsehantering inom socialtjänsten  

Stadsrevisionens projektrapport nr 4/2014 
 
- Uppföljning av externa utförare inom socialtjänsten 

Stadsrevisionens projektrapport nr 3/2014 
 
- Tillsyn av folköl och tobak, lägesrapport år2013 

§ 7 Socialnämnden 4 mars 2014 
_________________ 
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§ 29  

Sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd lägger protokollet till 
handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmäldes protokoll från sociala delegationen från 11, 13, 18 och  
27 februari 2014. 
_________________ 
 
 


